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       Facultat de Biologia 
       Av. Diagonal 645 
       08028-Barcelona    
 

 
 
ACTA DE LA JUNTA DE FACULTAT 
 
Dia i hora: 27 de juny de 2007, a les 11:00 h. 
Lloc: Aula de Graus. 
Sessió núm: 02/07. 
 
Assistents a la Junta: 
F.J. Casado (com a Degà) N.L. Hladun 
J. Lloberas (com a Vicedegà)   M.D. López 
P. Moral (com a Vicedegà) M. Llobera 
C. Palacín (com a Vicedegana) T. Mampel 
J.J. Alfonso R.M. Masalles 
J. Armengol I. Pons 
C. Bergareche T. Riera 
M.T. Blas M. Ros  
M. Durfort J.D. Ros 
M. Esteve M. Salicrú 
C.E. García H. Salvadó 
R. Gironès     A. Serra 
J. González-Solís    F.J. López (com a Secretari) 
 
Assisteixen com a convidats: 
A. Arcas, E.I. Canela, N. Cols (en substitució d’E. Saló), J.A. del Rio, F. Lucena, A. Miñarro, T. 
Pagés (en substitució de J. Gutiérrez), X. Remesar (en substitució de R. Codony). 
 
Excusen llur assistència: 
E. Bosch, J. Gosálbez, R. Iglesias, J. Sancho. 
 
 
Ordre del dia: 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Informe de l'equip deganal. 
3. Ajut de l’AGAUR: activitat formativa adreçada al professorat de la Facultat de 

Biologia. 
4. Aprovació del Pla Estratègic 2007-2010 de la Facultat de Biologia. 
5. Proposta de remodelació de la Comissió de Doctorat de la Facultat de Biologia. 
6. Afers de tràmit. 
7. Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
S’aprova l’acta corresponent a la sessió ordinària de 21 de març de 2007. 
 
2. Informe de l'equip deganal. 
El Sr. Degà comença la seva intervenció expressant en nom de la Facultat el condol pel 
traspassos del Dr. Oriol de Bolos, ex-catedràtic del Departament de Biologia Vegetal, de la Dra 
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Creu Casas, ex-professora de Botànica, del pare del Dr. Miquel Salicrú i de la mare de la Dra. 
Marta Pascual. A continuació el Sr. Degà informa sobre el darrer Consell de Govern, indicant 
que el punt més destacable va ser la presentació per part del Dr. Canela de l’informe sobre el 
finançament de les universitats públiques. Pel que fa a la darrera Comissió de Professorat del 
Consell de Govern, assenyala que les rectors ja disposen de l’esborrany del Reial Decret 
d’acreditació per l’accés als cossos docents universitaris, comentant tot seguit alguns del 
principals aspectes recollits al document. Finalment, el Sr. Degà indica que la Facultat de 
Biologia ha aconseguit un total de 7 places de professorat a les diferents convocatòries, i també 
informa de la convocatòria del Primer Concurs de Fotografia de la Natura. 
A continuació, el Sr. Degà fa l’informe sobre les obres de la Facultat, en absència del Dr. 
Sancho. Pel que fa a la nova biblioteca, indica que només falta la impermeabilització de la 
coberta superior per acabar l’estructura de l’edifici, i que probablement al setembre ja estarà 
practicable l’accés a l’edifici Margalef des de l’Avinguda Diagonal. També comenta que 
l’edifici estarà probablement en condicions d’ésser visitat al proper mes de novembre, 
coincidint a la visita que ens farà el Sr. Rector. Per altra banda, esmenta que les obres de la 
planta 3 de l’edifici Margalef s’han endarrerit per diferents motius, però que malgrat tot 
probablement estaran acabades abans de vacances i que es podria fer el trasllat al setembre. 
També comenta que les obres de la futura Facultat de Matemàtiques encara trigaran en fer-se 
entre 5 i 10 anys, per la qual cosa cal començar a pensar en intervencions per tal d’adecentar 
l’illa interna amb diferents mesures: construcció d’una nova tanca al voltant del Servei de 
Camps Experimentals, una illa verda al voltant de la porta Gaudí, intervencions a l’aparcament 
de terra i a la zona L de l’edifici Nou, i portar la tanca de l’aparcament de la Facultat fins el 
carrer Martí i Franquès; en relació a aquestes intervencions, el Sr. Degà indica que s’està a 
l’espera del projectes corresponents. Un altre tema que comenta el Sr. Degà són les 
intervencions urbanístiques de l’Ajuntament de Barcelona, concretament al carrer Martí i 
Franquès i la construcció d’un aparcament soterrani i una estació transformadora al carrer 
Menéndez y Pelayo; aquestes darreres obres ja han començat i duraran entre 1 i 2 anys, i per 
facilitar l’accés a la Facultat, quedarà habilitada una via fins al carreró entre Biologia i 
Farmàcia. El Sr. Degà també comenta que s’ha encetat una negociació amb el Rectorat i 
Gerència per tal de fixar un paquet d’obres que es negociaria tot de cop i no cada obra per 
separat; en aquest sentit, indica que el PIU ja està aprovat, i que tenim l’avantatge de que els 
projectes de les intervencions a l’edifici Margalef ja estan fets, i recalca que la prioritat la tenen 
les obres de l’aire condicionat de l’edifici Margalef. 
Al torn d’intervencions que s’enceta a continuació, la Dra. Durfort pregunta si l’empresa 
constructora de la Biblioteca és la mateixa que va fer l’edifici Nou; el Sr. Degà contesta que és 
una empresa diferent. La Dra. Durfort i el Dr. Lucena exposen el problema de les plantes que 
creixen a l’accés i els terrats de l’edifici Nou; el Sr. Alfonso comenta que demà hi haurà una 
reunio amb el responsable de l’empresa encarregada de la jardineria. A instància del Dr. 
Lucena, el Sr. Degà comenta que la Comissió de Professorat va posposar al 2008 la 
convocatòria de dues places de professor titular, perquè les persones afectades no estaven en 
situació de risc. El Dr. Canela comenta que han concedit al Departament de Bioquímica i 
Biologia Molecular 5 places de professor associat (tres de 6+6 i dues de 4+4 hores de dedicació) 
amb motiu de la reducció d’encàrrec acadèmic al professorat d’aquest departament, recondant 
que la definició que fa la LOU de la figura de Professor Associat no es correspon al perfil 
d’aquestes places, de manera que no s’ajusten a allò que estableix la llei, per la qual cosa 
manifesta que no donarà els seu vist-i-plau a les mateixes i pregunta a la Junta si altres 
departaments prendran alguna mesura al respecte; el Sr. Degà indica que ja ha comentat amb la 
Vicerectora el problema que suposa la creació d’aquests tipus de places (12 a nivell de la 
Facultat), i proposa organitzar una resposta a nivell de Facultat. Per acabar la seva intervenció, 
el Sr. Degà comenta que ha fet arribar a Vicerectorat els comentaris fets pels departaments i els 
caps d’estudi sobre el document del Pacte de Dedicació del Professorat, i que passat l’estiu es 
portarà la proposta a Consell de Govern, de manera que està previst fer una simulació al curs 
2007-2008. 
El Dr. Lloberas va presentar el Contracte-Programa de Recerca per l’any 2007, indicant que a la 
Facultat de Biologia li correspon la quantitat de 179.321€ sobre un total de 1.145.364€ per tota 
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la UB, que les previssions futures conviden a l’optimisme, i mostra a la Junta las quantitats que 
corresponen a cada departament, indicant que els directors de departament ja disposen d’aquesta 
informació. Per altra banda, en relació al Programa per la Intensificació de l’Activitat 
Investigadora, informa que s’han concedit 38 distincions a nivell de la UB, de les que 12 
correspònen a la Facultat de Biologia. Pel que fa als BRDs, indica que hi ha una nou mapa sobre 
la base de nous criteris, i que passarà la informació als Directors de Departament. El Dr. 
Lloberas també assenyala que el tema del doctorat es troba en una situació crítica per la 
indefinició mostrada pel Ministeri, i que s’han demanat 8 mencions de qualitat per la via del RD 
56/2005 i altres 3 per la via del RD 778/1998. Finalment, informa sobre la preparació d’un 
document de la UB per la protecció de la confidencialitat de les dades a les tesis doctorals. 
El Dr. Moral comenta que les noves propostes de màsters oficials pel curs 2008-2009 hauran de 
presentar-se abans del 20 de juliol, i que hi ha dues propostes ja informades dels departaments 
d’Estadística i Ecologia. També informa que hi ha 10 màsters en marxa, actualment en fase de 
preinscripció i a l’espera de matriculació a mitjans de juliol, i que la Comissió Acadèmica va 
aprovar els plans d’estudi dels màsters oficials, aixi com 4 noves propostes de posgraus de 
titulació pròpia pel curs 2007-2008. A petició de la Dra. Durfort, el Dr. Moral informa que el 
nombre d’alumnes matriculats als nostres másters oscil.la entre 15 i 70, amb una mitjana de 30-
40 alumnes. 
La Dra. Palacín informa sobre els principals aspectes tractats a la Comissió Acadèmica de 
Consell de Govern no relatives a màsters. Sobre el Contracte-Programa, indica que el procés 
s’ha endarrerit, però que espera que abans de vacances ja puguem conèixer la quantitat que 
correspon a la Facultat. Sobre l’avaluació continuada, informa que s’han aprovat annexes a la 
normativa per modular-la sense modificar-la, i comenta que és un tema complex en aspectes 
com ara l’obligatorietat de les pràctiques i el fet que no sembla que la informació hagi arribat a 
l’alumnat, per la qual cosa probablement s’haura de fer una sessió informativa a l’inici del nou 
curs. A una pregunta de la Dra. Durfort sobre el contracte que han de signar els estudiants, el Sr. 
Degà contesta que són els estudiants els que han de manifestar la seva renúncia l’avaluació 
continuada, i que disposaran d’unes setmanes per poder demanar l’avaluació única. La Dra. 
Palacín diu que, en no tenir totes les assignatures els plans docents, la informació haurà d’estar 
als programes de les assignatures, tot i que s’hauria d’informar el primer dia de classe. La Dra. 
Palacín també informa sobre l’accés d’estudiants a la universitat a marge de la via PAAU, sobre 
el portal de suport a la docència, sobre l’entrada en funcionament dels Campus Virtual, sobre 
l’elaboració d’un llibret informatiu sobre el Campus Virtual i el Moodle, i sobre la carpeta pels 
nous estudiants. El Dr. Canela indica que, a diferència d’altres facultats, la Facultat de Biologia 
no incorpora les tutories al Grad; el Dr. Arcas contesta que la Facultat no ha rebut informació 
sobre com fer-ho. El Dr. del Rio insisteix en la inclusió de les tutories al Grad. El Dr. Masalles 
demana un recordatori sobre l’enviament dels programes a la Secretaria. Finalment, la Dra. 
Palacín comenta l’existencia d’una convocatòria d’ajuts a projectes d’innovació docent, de la 
trobada amb professors de secundària, de la jornada d’experiencies a l’EEES del dia 4 de juliol, 
i manifesta el seu agraïment a la Dra. Pagés per l’organització de la IV jornada de innovació 
docent de la Facultat de Biologia. 
 
3. Ajut de l’AGAUR: activitat formativa adreçada al pr ofessorat de la Facultat de 

Biologia. 
El Sr. Degà comenta que el passat 9 de març va ser concedit per part de l’AGAUR un ajut de 
25.000€ per l’organització d’activitats formatives al professorat de la Facultat de Biologia. Amb 
aquesta quantitat està previst finançar dues activitats: una jornada el dia 4 d’abril amb la 
presència de dos degans i un coordinador reponsables d’ensenyaments EEES de Biologia i 
Ciències Ambientals, i una reunió del 10 al 12 de juliol a Caldes de Malavella, on unes 60 
professors/es de la Facultat faran una activitat formativa encaminada a conèixer les eines  de les 
que disposem per generar els nous graus, però no els plans d’estudi dels mateixos. El Sr. Degà 
informa que va mantenir reunions amb els diferents directors de departament per pactar les 
llistes del professorat que participaria en aquesta activitat, i que, en relació a aquest tema, han 
circulat per la Facultat diferents comentaris que podrien afectar la imatge de l’equip deganal, 
raó per la qual el Sr. Degà fa dos comentaris: que és radicalment fals que hi hagi una “llista 



4 

negra” (només un únic cas de manca d’acord), i que no hi ha hagut cap mena de pèrdua de 
confiança per part del Rectorat envers la tasca feta per l’equip deganal El Sr. Degà demana a la 
Junta que doni el seu recolçament a aquestes jornades formatives, i reitera el seu compromís a 
que la discussió sobre l’estructura dels graus s’obrirà probablement a la tardor, i que en aquesta 
discusió participarà qualsevol membre de la Facultat que ho vulgui fer. A continuació, la Dra. 
Palacín presenta l’esquema preliminar de les jornades formatives a Caldes de Malavella. El Drs. 
Llobera i Serra demanen que la Junta de Facultat manifesti el seu recolçament a l’equip deganal; 
el Sr. Degà contesta que, tot i que agraeix l’oferiment, pensa que es preferible tancar el tema i 
manifesta que el que vol és que la Junta doni el seu recolçament a les jornades formatives. La 
Dra. Durfort manifesta que la manca d’informació sobre les jornades ha generat una situació 
incòmoda en el si de la Facultat. Finalment, la Junta de Facultat aprova per asentiment la 
realització de les jornades formatives abans esmentades. 
 
4. Aprovació del Pla Estratègic 2007-2010 de la Facultat de Biologia. 
El Sr. Degà indica que la generació d’aquest document ha patit un cer retard en haver-se inclós 
la recerca, i demana a la Junta l’aprovació provissional de la proposta per tal de fer-la arribar a 
Vicerectorat, tot i que es disposarà de l’estiu per ultimar el document. Sobre la versió 
presentada, indica que s’han inclós les contribucions dels diferents grups de treball i que només 
s’han fet els canvis oportuns per donar al document una coherència interna, i manifesta el seu 
agraïment als diferents grups de treball per la feina relitzada. El Sr. Degà indica que fins el dia 
12 de setembre s’obre un termini per la recepció de comentaris, que s’haurien d’adreçar a ell 
mateix o a la Dra. Palacín, i que el document final s’aprovaria a la Junta de Facultat d’octubre. 
La Junta de Facultat aprova per asentiment i de forma provisional l’esmentat document. 
 
5. Proposta de remodelació de la Comissió de Doctorat de la Facultat de Biologia. 
El Sr. Degà comenta la necessitat de remodelar la Comissió de Doctorat de la Facultat, tot i que 
en aquest moment hi ha el problema de la manca d’arguments de com ha de ser, ja que encara 
no s’ha aclarit el marc legal. El Dr. Lloberas indica que confiava que es pugués aclarir el tema, 
però que la publicació de la convocatoria de mencions de qualitat no deixa clares les intencions 
del Ministeri. En espera de que el tema legal quedi més clar, el Sr. Degà proposa posposar la 
presentació de la proposta de remodelació de la Comissió de Doctorat. El Dr. Lloberas agraeix 
als membres de la Facultat l’esforç realitzar per mantenir actualitzat el Grec. El Dr. Canela 
proposa fer arribar el document de EUA als membres de la Junta, i demana el detall de les dades 
utilitzades per distribuir els nous BRDs. 
 
6. Afers de tràmit. 
No van haver afers de tràmit. 
 
7. Torn obert de paraules. 
El Sr. Degà indica que hi ha una sol.licitud dels estudiants de Ciències Ambientals per tal 
d’organitzar una festa a començament del curs, i sobre el particular indica que es reunirà amb 
els representants d’estudiants per fixar la dat d’una única jornada festiva no lectiva a nivell de 
Facultat. La Dra. Durfort manifesta la seva satisfacció per la instal.lació de l’aire condicionat a 
l’Aulari, mostra la seva queixa per la imatge de la Facultat a Biologia arran del programa emès a 
“El Club” de TV3, i recorda al Sr. Degà la voluntat de demanar un carrer amb el nom del Dr. 
Margalef; sobre aquest darrer punt, el Sr. Degà indica que el tema s’havia aturat per causa del 
recent procés electoral. El Dr. del Rio exposa a la Junta la intenció de la Facultat de Medicina de 
programar un grau en Biologia Molecular, mostrant la seva preocupació sobre l’efecte que 
podria tenir sobre els graus que ofereixi la Facultat de Biologia; en relació a aquest punt, la Dra. 
Gironès mostra la seva preocupació sobre com afectaria a la sortida professional dels alumnes 
de Biologia Sanitària, i el Dr. Canela indica que la Facultat de Biologia hauria de prendre la 
iniciativa amb l’estructuració dels títols que oferirà; el Sr. Degà indica que s’ha de fer una 
proposta d’esquelet de les titulacions que la Facultat haurà d’impartir en un proper futur. 
 
El Sr. Degà aixeca la sessió a les 13:40. 



5 

 
 
El Secretari de la Facultat   Vist i Plau 
 
 
 
 
Francisco J. López Soriano      El Degà 


